

UNITED



NATIONS

OFFICE OF THE RESIDENT COORDINATOR AND THE HUMANITARIAN COORDINATOR FOR YEMEN

UN Resident and Humanitarian Coordinator for Yemen – Statement on International Day of Solidarity with Detained and Missing Staff Members 25 March

Yemen, 25 March 2025 - Today, as the world commemorates the International Day of Solidarity with Detained and Missing Staff Members, 52 United Nations personnel remain in detention globally, 23 of them held by the de facto authorities in Yemen.

I join the United Nations Secretary-General and the President of the General Assembly in standing in solidarity with all detained UN and INGO colleagues and their families, and I echo their calls for the immediate release of all those unjustly held.

On this day, I also honour the memory of our World Food Programme colleague who died in detention, and I pay tribute to the unwavering dedication and sacrifices of all humanitarians delivering life-saving assistance to the people of Yemen across the country.

Around the world, and sometimes in the most dangerous places, United Nations personnel and humanitarian workers risk their personal safety in service of millions in need. Their sole mission is to save lives and serve peace.

As Eid approaches, I urge the authorities in Sana'a to release all detained humanitarian and UN personnel, so they may reunite with their families and loved ones in time for the celebrations.

بيان المنسق المقيم للأمم المتحدة ومنسق الشؤون الإنسانية في اليمن بمناسبة اليوم الدولي للتضامن مع الموظفين المحتجزين والمفقودين

اليمن، 25 مارس 2025 - اليوم، بينما يحيي العالم اليوم الدولي للتضامن مع الموظفين المحتجزين والمفقودين، لا يزال 52 من موظفي الأمم المتحدة رهن الاحتجاز على مستوى العالم، منهم 23 محتجزاً لدى سلطات الأمر الواقع في اليمن.

أنضم إلى الأمين العام للأمم المتحدة ورئيس الجمعية العامة في التضامن مع جميع الزملاء المحتجزين من الأمم المتحدة والمنظمات غير الحكومية الوطنية والدولية وعائلاتهم، وأكرر دعوتيهما للإفراج الفوري عن جميع المحتجزين ظلماً.

وفي هذا اليوم، أقف إجلالاً أيضاً لذكرى زميلنا في برنامج الأغذية العالمي الذي توفي أثناء الاحتجاز، كما أشيد بالتفاني الثابت والتضحيات الكبيرة التي يقدمها العاملون في المجال الإنساني لإيصال المساعدات المنقذة للأرواح للشعب اليمني في كافة أنحاء البلاد.

في جميع أنحاء العالم، وأحياناً في أخطر الأماكن، يخاطر موظفو الأمم المتحدة والعاملون في المجال الإنساني بسلامتهم الشخصية في سبيل خدمة ملايين المحتاجين. ومهمتهم الوحيدة هي إنقاذ الأرواح وخدمة السلام.

ومع اقتراب عيد الفطر، أحث السلطات في صنعاء على الإفراج عن جميع العاملين في المجال الإنساني وموظفي الأمم المتحدة المحتجزين، حتى يلتئم شملهم بعائلاتهم وأحبائهم في هذه المناسبة.

Republic of Yemen

Telephone: (967-1) 448605/6 UNDP YE, Fax: (967-1) 448841, Email: unrcoyemen@un.org